



from the nstu president



We should all *Embrace Equity* every day

On March 8th, the NSTU, along with people all over the world celebrated International Women's Day. Every day, but especially on International Women's Day, it's incumbent on us to reflect on the critical role women play in our society. The incredible impact that women make on our world is even more pronounced in our education system where more than 75 per cent of NSTU members identify as women. Teachers and educational specialists make an incredible impact on our kids, schools and communities each and every day. Not only do you create safe spaces for our children to learn and grow, you also teach the importance of gender equality through your lessons and actions. These impacts continue to shape society in a more positive way and continue the progress that women have made in our society.

But International Women's Day is more than a global celebration of the impact that women make on our world. It provides the opportunity to raise awareness about discrimination, take action to drive gender parity, and help foster a gender equal world. It's a call to action for greater gender equality. The theme for this year's International Women's Day *Embrace Equity*

recognizes the progress that has been made towards gender equality and acknowledges the work that still needs to be done. And while women have been carrying the torch on demanding gender equality, and improving the inequities of the patriarchal system in which we all participate, it is incumbent on men to amplify the calls for gender equality, and to aid in the fight to change the systems that, to this day, have a negative impact on women and girls.

As a dad, I want my daughter to grow up in a society free of discrimination, gender bias and misogyny—a place where she's embraced and appreciated in the world and where the opportunities for her are the same as for my son. And while progress for women has come a long way, the fight for gender equality is a fight that isn't over until it is a reality, not simply an aspiration. We should all *Embrace Equity* every day.

On International Women's Day I was privileged to attend the Nova Scotia Federation of Labour's 8th Annual International Women's Day breakfast. This event is organized by the NSFL

Il faut *Promouvoir l'équité* tous les jours

Le 8 mars, le NSTU et des gens partout dans le monde ont célébré la Journée internationale des femmes. Chaque jour, mais particulièrement lors de cette journée, il nous incombe de réfléchir au rôle crucial que les femmes jouent dans notre société. L'incidence extraordinaire que les femmes exercent sur notre monde est encore plus importante dans notre système de l'éducation, au sein duquel plus de 75 % des membres du NSTU s'identifient comme étant des femmes. Les enseignants et les spécialistes de l'éducation ont un impact remarquable sur nos enfants, sur nos écoles et sur nos collectivités chaque jour. Vous créez non seulement des espaces sûrs dans lesquels nos enfants peuvent apprendre et grandir, mais vous leur enseignez aussi l'importance de l'égalité des genres, en

raison de vos enseignements et de vos actes. Ces répercussions continuent de façonner la société d'une manière plus positive et de faire progresser les femmes dans notre société.

La Journée internationale des femmes est toutefois plus qu'une célébration mondiale de l'incidence des femmes sur le monde. Elle fournit l'occasion d'accroître la sensibilisation par rapport à la discrimination, de prendre des mesures pour réaliser la parité entre les genres

et d'aider à cultiver un monde au sein duquel les genres sont égaux. Il s'agit d'un appel à l'action pour une plus grande égalité entre les genres. Le thème de la Journée internationale des femmes de cette année, *Promouvoir l'équité*, reconnaît les progrès réalisés pour atteindre l'égalité des genres ainsi que le travail qu'il reste à faire. En outre, bien que les femmes aient été celles portant le flambeau des revendications d'une égalité des genres et de la résorption des iniquités du système patriarcal auquel nous participons tous, il incombe aux hommes d'amplifier les appels à cette égalité et de participer au combat pour changer les systèmes qui, à ce jour, ont des effets négatifs sur les femmes et les filles.

En tant que père, je désire que mes filles grandissent dans une société exempte de discrimination, de préjugés en fonction du genre et de misogynie, un endroit où elles sont accueillies et appréciées et où elles disposent des mêmes possibilités que mon fils. Bien que les femmes aient beaucoup progressé, le combat pour l'égalité des genres ne sera terminé que lorsqu'elle aura été réalisée et qu'elle ne sera plus une simple aspiration. Il faut



Women's Committee in which our very own Queens Local president Laura Fryday is a member.

This event featured NSTU's BIPOC Executive Staff Officer Wendie Wilson as a featured speaker. Always dedicated in raising the profile of the African Nova Scotia community Wendie reminded us that we are uplifted on the shoulders of our ancestors. In her presentation, *The Road to Allyship: Breaking the Silence and Speaking Up*, she highlighted some of the women who gave others voice, including local Black activist Joan Jones who was a crusader for racial justice and equality in Nova Scotia, Susan B. Anthony an American women's rights activist who played a pivotal role in the women's suffrage movement, and Audre Lorde, a poet, professor and civil rights activist who dedicated both her life and her creative talent to confronting and addressing injustices of racism, sexism, classism, and homophobia.

Thank you to all of our female members for your hard work, dedication, and leadership. You are an inspiration to us all, and we are grateful for the important work you do every day. We will continue to celebrate women's contributions to education and society at large.

Promouvoir l'équité tous les jours.

Lors de la Journée internationale des femmes, j'ai eu le privilège de participer au 8^e Déjeuner annuel de la Journée internationale des femmes de la Fédération du travail de la Nouvelle-Écosse (NSFL). Cet événement est organisé par le Comité des femmes de la NSFL, dont la présidente de la section locale de Queens Laura Fryday est membre.

Cet événement a entre autres mis en vedette la cadre responsable des personnes autochtones, noires et de couleur, Wendie Willson, en tant que conférencière. Se consacrant inlassablement à l'augmentation de la visibilité de la communauté afro-néo-écossaise, M^{me} Wilson nous a rappelé que nous sommes sur les épaules de nos ancêtres. Dans sa présentation, *The Road to Allyship: Breaking the Silence and Speaking Up*, elle a souligné l'histoire de femmes qui ont donné une voix à autrui, y compris la militante noire locale Joan Jones qui a fait avancer la cause de la justice et de l'égalité raciales en Nouvelle-Écosse, Susan B. Anthony, militante américaine pour les droits des femmes qui a joué un rôle crucial dans le mouvement pour le droit de vote des femmes et Audre Lorde, poétesse, professeure et militante pour les droits de la personne qui a consacré sa vie et sa créativité à combattre les injustices fondées sur le racisme, le sexisme, le classisme et l'homophobie et à les faire connaître.

Merci à toutes nos membres féminines pour votre travail acharné, votre dévouement et votre leadership. Vous nous inspirez tous et toutes, et nous sommes reconnaissants du travail important que vous effectuez chaque jour. Nous continuerons de célébrer les contributions des femmes à l'éducation et à la société en général.